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BLIC-"KADA SAM STIGAO, BIO SAM POMALO UPLAŠEN" Ovo je priča o 
doktoru iz Milana koji uči vaskularnu hirurgiju u KCS 

BLIC- OPERISALI IH SAMO NA PAPIRU Pacijenti u klinici u Nišu mogli da 
umru zbog BIZARNE GREŠKE ADMINISTRATORA 

KURIR- REVOLUCIONARNO: Srpski lekari izveli neverovatan zahvat u 
Institutu Dedinje! Prvi put u Srbiji, treći u svetu 

POLITIKA- Polovina stanovnika Srbije ima višak kilograma 

RTS- Klinički centar u Nišu gađali balonom sa farbom 

RTV- Razrešen dužnosti upravnik Klinike za ginekologiju u Novom Sadu 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 
 

 

 

"KADA SAM STIGAO, BIO SAM POMALO UPLAŠEN" Ovo je priča o doktoru iz Milana koji uči vaskularnu 
hirurgiju u KCS 

Italijani u Srbiju obično dolaze zbog noćnog provoda, turističkih znamenitosti, muzičkih festivala i sličnih 
stvari. Ne i Rikardo Miloro (31), on je u Beograd došao da usavrši svoje znanje iz vaskularne hirurgije. 

Ukoliko vas je put naneo do Klinike za vaskularnu hirurgiju KCS, vrlo verovatno ste na hodnicima ove 
bolnice sreli nasmejanog, mladog Italijana, dr Rikarda Milora, stipendistu iz Milana koji, rame uz rame sa 
našim poznatim hirurzima, učestvuje u komplikovanim vaskularnim zahvatima. U Beograd je došao u 
martu ove godine, a za KCS se odlučio, kaže, tokom razgovora sa svojim profesorom iz Italije. 

- Shvatio sam da bi dolazak u ovu kliniku bio veliko iskustvo za mene, kao i da je ona mesto gde mogu 
dosta da naučim i usavršim svoje znanje kada su operacije u pitanju. U zapadnoj Evropi radi se dosta 
endovaskularnih operacija, ali ovde kod vas doktori rade mnogo otvorenih hirurških procedura. U ovoj 
klinici se, takođe, svakodnevno susrećem sa mnogo hitnih intervencija, teških slučajeva. Sve to je važno 
za mene, da naučim i steknem rutinu - u dahu za "Blic" govori dr Miloro. 

Iako svaki vaskularni hirurg teži tome da se bavi endovaskularnom hirurgijom, ovaj mladi lekar smatra da 
prevashodno morate steći iskustvo u klasičnim operacijama. Seća se svog prvog dana u Beogradu. 



 
 

- Kada sam stigao na kliniku, moram da budem iskren, bio sam pomalo uplašen, nisam znao ništa o 
ljudima, ni da li znaju engleski, a ja srpski ne znam. Jezik vam je veoma težak, a ipak sam želeo da 
razgovaram sa doktorima, sestrama i tehničarima, ali i s pacijentima. Na sreću, svi doktori i sestre znaju 
engleski, te problema u komunikaciji nema - kroz osmeh priča ovaj mladić. 

Ponekad i sa pacijentima razgovara, a činjenica da je u belom mantilu Italijan bolesnicima nimalo ne 
smeta. 

- Pacijenti su uplašeni od same operacije, te im i nije problem da li je njihov doktor stranac ili je iz Srbije. 
Ali, mislim da su srećni kada vide da ljudi iz inostranstva ovde dolaze da uče - tada i sami shvataju da su u 
rukama sjajnih profesionalaca - kaže Rikardo, koji u Beogradu ostaje do septembra. 

Zasad je, priznaje, veoma zadovoljan danima na klinici. 

- Sve operacije su teške, ali aneurizma, odnosno pucanje trbušne aorte je nešto što mi predstavlja 
najveći izazov. Stanje je tada i više nego hitno, pacijent gubi enormne količine krvi i vi kao doktor morate 
da operišete najbrže što možete. Svakako ću ovu kliniku preporučiti svojim kolegama, mislim da svi 
mladi hirurzi treba da dođu ovde i nauče ono što sam ja - iskren je Rikardo. 

Kao i većina stranaca, naš sagovornik priznaje da mu se Beograd veoma dopada. 

- Ljudi su ovde ljubazni, a osoblje bolnice srećno što sam ovde i čini da se osećam kao kod kuće. Beograd 
je divan grad, trudim se da vidim što više znamenitosti u gradu, dopada mi se Zemun... - priča nam 
Rikardo. 

A da je zadovoljstvo obostrano, za "Blic" potvrđuje i prof. dr Lazar Davidović, direktor Klinike. 

- Rikardo je izuzetan mlad čovek koji je na sve nas ostavio sjajan utisak. On specijalan interes pokazuje za 
kompleksne otvorene hirurške procedure na aorti koje se u našem centru izvode u velikom broju. 
Takođe, zanimaju ga i hitna stanja, po kojima je naša klinika poznata - godišnje imamo preko 400 hitnih 
vaskularnih operacija - kaže prof. Davidović. 

Pre dve godine ova klinika je svrstana među samo šest evropskih, koje su kompetentne da izvode 
najsloženije vaskularne procedure i da edukuju kadrove iz Evrope. 

- Istovremeno, pretprošle godine, ministar zdravlja nas je proglasio za referentni nacionalni centar kada 
je u pitanju hirurgija aorte. Činjenica da ljudi iz razvijenih zemalja dolaze kod nas dodatni su motiv za 
mene i sve moje kolege da radimo još bolje - zaključuje prof. Davidović. 

Na vaskularnoj Klinici se školovalo 25 stranaca 

Za poslednjih deset godina, na Klinici za vaskularnu hirurgiju školovalo se 25 stranaca. 

- Svi oni su dobili stipendije od svojih nacionalnih udruženja, bolnica, ministarstava i mogli su da odu gde 
god hoće, a došli su kod nas zbog toga što se ovde radi adekvatna vaskularna hirurgija. Možda je ovo 
jedan od najvalidnijih dokaza kakav značaj vaskularna hirurgija naše zemlje uživa u svetu - kaže doktor 
Davidović. 



 
 

 

 

OPERISALI IH SAMO NA PAPIRU Pacijenti u klinici u Nišu mogli da umru zbog BIZARNE GREŠKE 
ADMINISTRATORA 

Sa liste čekanja za operacije u Klinici za kardiologiju u Nišu skinuto je 28 pacijenata sa obrazloženjem da 
su "operisani", a da oni nikada nisu ni primljeni u bolnici, izjavio je direktor ove ustanove dr Dragan Milić. 

To se, kako navodi dr Milić, desilo pre desetak dana. 

- Ti pacijenti koji su skinuti sa liste bili su "nevidljivi" i ne bi bili pozvani sa naše klinike za intervenciju, 
čime su, u suštini bili osuđeni na smrt čekajući operaciju, koja je, makar papirološki, "već urađena"! - 
naglašava dr Milić i dodje da nekome "očito smeta što je na klinici samo od početka ove godine 
operisano 200 kardiohirurških pacijenata sa stopom smrtnosti od oko dva odsto". 

U Upravi Kliničkog centra Niš, međutim, navode da je slučaj odmah istražen, da je utvrđeno da je u 
pitanju greška jednog od aministratora koji radi na ažuriranju lista čekanja. 

- Odmah je formirana komisija koja je ispitala slučaj, intervenisala je i inspekcija Ministarstva zdravlja. 
Protiv odgovornog za ovu grešku pokrenut je disciplinski postupak radi utvrđivanja odgovornosti, a svi 
pacijenti će biti operisani - ističu u Upravi KC Niš. 



 
 

 

REVOLUCIONARNO: Srpski lekari izveli neverovatan zahvat u Institutu Dedinje! Prvi put u Srbiji, treći u 
svetu 

Na Institutu za kardiovaskularne bolesti "Dedinje" pre nekoliko dana obavljen je revolucionarni zahvat! 

Pacijentu je zbog srčane slabosti ugrađen specijalni uređaj na bazi niskofrekventnih struja, što se smatra 
revolucionarnom metodom kada je u pitanju borba sa srčanom slabošću. 

 Inače, ovo je prvi put da se u našoj zemlji ova metoda izvodi, a tek treći put u svetu. Operaciju je izveo 
tim vrhunskih stručnjaka sa prof. dr Miodragom Perićem, dr Veliborom Ristićem i dr Petrom Vukovićem 
na čelu. U timu su bili i dr Branimir Purić i dr Dragana Košević. 

Izvođenje ove revolucionarne metode nadgledali su kardiohirurzi iz Berlina dr Johanes Miler, koji je inače 
pronalazač ove tehnologije, i dr Peter Getel. Ova operacija izvedena je prethodno u Nemačkoj i Austriji, a 
po treći put metoda je obavljena na Institutu za kardiovaskularne bolesti "Dedinje". 

Operacije ove vrste zakazane su za jul, a biće obavljene na Institutu "Dedinje". 

 



 
 

 

 

Polovina stanovnika Srbije ima višak kilograma 

Građani Srbije nemaju odgovarajuće navike u ishrani i fizičkoj aktivnosti, jedan je od ključnih rezultata 
istraživanja u okviru projekta „Načini pravi izbor za dugoročno zdravlje”, što za posledicu ima to da 
polovina odraslog stanovništva u Srbiji pati zbog prekomerne težine, a svaki peti stanovnik spada u 
kategoriju gojaznih. Tek svaki deseti stanovnik, od 18 do 65 godina, redovno vodi računa o izboru hrane 
siromašne mastima, svega 14,8 odsto odraslih u Srbiji vodi računa o ograničenom unosu slatkiša, dok 
svega 6,5 odsto odraslog stanovništva redovno konzumira preporučeni broj porcija žitarica. 

Odrasla osoba nedeljno treba da vežba 150 minuta 
Svaka odrasla osoba treba da učestvuje u najmanje 150 minuta umereno intenzivne aerobne aktivnosti 
tokom nedelje kako bi se ostvarili pozitivni efekti na zdravlje. Potrebno je uključiti i dve do tri epizode 
vežbi za jačanje mišića nedeljno.U ishrani se preporučuje raznovrstan i uravnotežen unos namirnica iz 
svih pet grupa: povrće, voće, žitarice, mleko i mlečni proizvodi, kao i proteinske namirnice (na primer 
meso i riba, jaja, mahunarke, orašasti plodovi) u skladu sa svojim energetskim potrebama. 

Istraživanje je pokazalo da tek svaki sedmi odrasli stanovnik Srbije (15,5 odsto) svakodnevno unosi 
barem dve porcije voća, a svaki osmi (12,2 odsto) redovno konzumira tri i više porcija povrća svakoga 
dana. Svega 14,9 odsto odraslog stanovništva redovno čita oznake o hranljivim sastojcima, mastima i soli 
na namirnicama koje kupuje. 

– Naši rezultati ukazuju na neophodnost fokusiranog obrazovanja koje se tiče promene navika i 
podizanja kvaliteta znanja u vezi sa zdravom ishranom i fizičkom aktivnošću odraslog stanovništva. Ovaj 
zadatak je izuzetno kompleksan, s obzirom n a činjenicu da odrasle osobe nisu izložene obaveznom 
obrazovanju ovog tipa, pa je izrada i distribucija budućeg vodiča o zdravim navikama neophodan korak 
intervencije u cilju unapređenja zdravih načina ponašanja – naglasio je prof. dr Sergej Ostojić, vođa 
projekta. 



 
 

Alarmantni su rezultati i analize kvaliteta života povezanog sa zdravljem, koji su ukazali da gotovo 
polovini stanovništva zdravlje uslovljava ili ograničava obavljanje svakodnevnih aktivnosti kao što su 
penjanje stepenicama nekoliko spratova ili čak usisavanje. Tokom svakodnevnog života redovno je fizički 
aktivan tek svaki treći odrasli stanovnik Srbije, a samo svaki 16 redovno proverava puls tokom vežbanja, 
što ukazuje na nizak nivo edukacije o korisnim efektima ovog važnog i jednostavnog postupka.  

 

 

Klinički centar u Nišu gađali balonom sa farbom 

Na fasadi Klinike za kardiohirurgiju Kliničkog centra u Nišu rano jutros pričinjena je šteta kada je na 
zgradu bačen balon napunjen farbom. 

Oštećena je tabla koja je postavljena u znak zahvalnosti američkoj vojsci koja je klinici donirala opremu 
vrednu oko 400.000 evra. 

U saopštenju Kliničkog centra se navodi da uprava i svi zaposleni u ovoj ustanovi najoštrije osuđuju ovaj 
vandalski čin. 

Sanacija oštećene fasade je u toku a o događaju su obavešteni MUP i tužilaštvo. 

Identitet počinilaca se utvrđuje. 



 
 

 

 

Razrešen dužnosti upravnik Klinike za ginekologiju u Novom Sadu 

NOVI SAD -  

Profesor doktor Tihomir Vejnović danas je razrešen dužnosti upravnika Klinike za ginekologiju i 
akušerstvo Kliničkog centra Vojvodine u Novom Sadu, saopšteno je iz Centra. 

Kako se navodi, dužnost upravnika klinike u narednom periodu obavljaće docent doktor Đorđe Ilić. 

Ilić je specijalista ginekologije i akušerstva, subspecijalista steriliteta i fertiliteta. 
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